
1 

 

Protokół Nr IV/15 
z   sesji Rady Miejskiej 

odbytej w dniu 19.01 2014 r.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                           
 
 

       Przewodniczący Rady Miejskiej, Pan Artur Pokora o godz. 830 w sali konferencyjnej Ratusza, na 
Placu Wolności 1 w Bystrzycy Kłodzkiej otworzył obrady czwartej sesji Rady Miejskiej VI kadencji.           
Powitał serdecznie wszystkich radnych, Burmistrza, zaproszonych gości.   
 
Zgodnie z listą obecności, aktualnie w posiedzeniu uczestniczyło 15 radnych, co wobec ustawowego 
składu rady wynoszącego 15 osób, stanowi kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych 
uchwał.  

Lista obecności - stanowią załącznik Nr 1 
 

 Porządek obrad przedstawiał się następująco: 
1.  Otwarcie obrad. 
2.  Powołanie sekretarza sesji. 
3.  Podjęcie uchwał w sprawach: 
      1/ przyjęcie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bystrzyca Kłodzka na lata 2015-2022; 
      2/ uchwała budżetowa Gminy Bystrzyca Kłodzka na rok 2015; 
      3/ plany pracy komisji stałych Rady Miejskiej na rok 2015. 
4.  Zatwierdzenie protokołu z ostatniej sesji. 
5.  Informacje Burmistrza. 
6.  Zapytania radnych. 

  7.  Informacje Przewodniczącego Rady. 
  8.  Sprawy różne i wolne wnioski. 
  9.  Zamknięcie obrad.    

 
 Burmistrz zgłosiła wniosek aby w porządku obrad uwzględnić punkt: „Informacja dotycząca taryf za  
 wodę i ścieki.”   
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym 15 głosami za jednogłośnie wniosek przyjęła. 
  
Przewodniczący Rady poinformował, że w związku ze złożonymi na piśmie rezygnacjami z pracy w  
komisjach przedstawił projekty uchwał do uwzględnienia w porządku obrad: 
1/ zmiany w składach osobowych komisji stałych – złożenie rezygnacji radnej Danuty Koniuszek z pracy  
w Komisji Rolnictwa i Zagospodarowania Gminy; 

  Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym 15 głosami za jednogłośnie wniosek przyjęła. 
 
2/ zmiany w składach osobowych komisji stałych – złożenie rezygnacji radnej Emilii Idzi z pracy w Komisji 
Rolnictwa i Zagospodarowania Gminy; 

  Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym 15 głosami za jednogłośnie wniosek przyjęła. 
 
3/ zmiany w składach osobowych komisji stałych – złożenie deklaracji pracy radnej Danuty Koniuszek w 
Komisji Budżetu i Finansów;  

  Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym 15 głosami za jednogłośnie wniosek przyjęła. 
 
4/ zmiany w składach osobowych komisji stałych – złożenie deklaracji pracy radnej Emilii Idzi w Komisji 
Rewizyjnej;  

  Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym 15 głosami za jednogłośnie wniosek przyjęła. 
 
Ponadto zgłosił wniosek aby w pierwszej kolejności rozpatrywana była uchwała w sprawie budżetu gminy   
na rok 2015. 
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym 15 głosami za jednogłośnie wniosek przyjęła. 
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Porządek obrad po zmianach przedstawiał się następująco: 
1.  Otwarcie obrad. 
2.  Powołanie sekretarza sesji. 
3.  Informacja w sprawie taryf za wodę i ścieki. 
4.  Podjęcie uchwał w sprawach: 
      1/ uchwała budżetowa Gminy Bystrzyca Kłodzka na rok 2015; 
      2/ przyjęcie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bystrzyca Kłodzka na lata 2015-2022; 
      3/ plany pracy komisji stałych Rady Miejskiej na rok 2015; 
      4/ zmiany w składach osobowych komisji stałych; 
      5/ zmiany w składach osobowych komisji stałych; 
      6/ zmiany w składach osobowych komisji stałych; 
      7/ zmiany w składach osobowych komisji stałych. 
4.  Zatwierdzenie protokołu z ostatniej sesji. 
5.  Informacje Burmistrza. 
6.  Zapytania radnych. 

  7.  Informacje Przewodniczącego Rady. 
  8.  Sprawy różne i wolne wnioski. 
  9.  Zamknięcie obrad.    
 
 
  Ad 2. Powołanie sekretarza sesji  

Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji punktu – „Powołanie sekretarza sesji”                                          
i zaproponował, aby funkcję sekretarza pełnił Wiceprzewodniczący Rady – Leszek Stróż. 
W związku z tym, że nie było uwag, Przewodniczący poddał pod głosowanie propozycję. 

Za wyborem sekretarza sesji w osobie radnego Leszka Stróża w głosowaniu wzięło udział                            
15 radnych, za oddano 15 głosów, jednogłośnie.    
Przewodniczący przypomniał również, że wnioski sekretarzowi sesji zgłaszane powinny                              
być na piśmie.  
 
 Ad. 3. Informacje w sprawie taryf za wodę i ścieki.   

  
Burmistrz – poinformowała, że informacja od Zakładu Wodociągów i Kanalizacji dotycząca nowych 
stawek za wodę i ścieki wpłynęła do Urzędu Miasta i Gminy w dniu 22 października 2014 r. Na 
podstawie ustawy Burmistrz weryfikuje ten wniosek. Jeśli w ciągu 45 dni nie zostanie poddany temat pod 
obrady sesji i komisji – a wszyscy wiemy, że było to niemożliwe ze względu na odbywające się wówczas 
wybory - z mocy ustawy stawki wchodzą w życie od dnia 1 stycznia 2015 r. Jest to wyjątkowy rok i nie 
można było tej procedury przeprowadzić.  
Są różnego rodzaju przepisy, które określają jak maksymalnie może być podniesiona stawka wody. Dla 
gospodarstw domowych, kwota za wodę jest o 3,7% wyższa niż w taryfie, która obowiązywała 
dotychczas – czyli o 16 gr za 1 m3. Dopłata, która jest uwzględniona w projekcie budżetu powoduje, że 
gospodarstwa domowe nie będą odczuwały tej podwyżki. Rachunek, który przyjdzie do gospodarstwa 
domowego, nie powinien być wyższy od dotychczasowego. Kwota za ścieki sanitarne uległa 
zmniejszeniu. 
W strukturze przemysłowej nie ma dopłat, stąd też lekką zwyżkę odczują nasi przedsiębiorcy.  
Cena za 1 m3. wody pobierana na potrzeby gospodarstw domowych z 4,33 zł wzrasta na 4,49 zł. 
Należy pamiętać o tym, że Zakład Wodociągów i Kanalizacji jest spółką i trzeba się przyjrzeć jakie 
inwestycje są przeprowadzane na terenie gminy. Spółka może 23% vat-u odliczyć i praktycznie 
wykonuje wszystkie inwestycje po cenie netto. Są to ogromne kwoty liczone w milionach złotych, które 
zostają zaoszczędzone. Gra jest warta świeczki. 
W związku z tym, że spółka jest w 100% własnością gminy, to gmina decyduje czy spółka funkcjonuje 
czy nie. Spółka nie może przynosić żadnej straty z uwagi na to, że posiłkuje się środkami unijnymi i to 
jest główny warunek. Wynik finansowy spółki musi się bilansować, czyli dochody spółki z tytułu opłat za 
wodę i ścieki muszą równoważyć koszty. Dostając z zewnątrz 7 mln zł na inwestycję pierwszy warunek 
jest taki, czy spółka się bilansuje. W przeciwnym wypadku nie otrzymalibyśmy żadnych środków.  
Wiele inwestycji jest w chwili obecnej wykonywana, np. miasto nie ma w części sieci kanalizacyjnej i 
obecnie jest ona wykonywana na Starym Osiedlu.   
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Bronisław Kuczek – ZWiK – poinformował, że końcem listopada 2014 r. zakończyliśmy realizację 
inwestycji budowa kanalizacji sanitarnej dla Długopola Dolnego z kolektorem przesyłowym przez 
Długopole Dolne. Wartość zadania netto to 3.819.200 zł, brutto 4.697.616 zł. To zadanie jest już 
zrealizowane. Zakład obecnie realizuje kolejne zadania w ramach kontraktów przy pomocy pozyskaniu 
środków z Funduszu Spójności, tj: 
1/ budowa kanalizacji sanitarnej rozdzielczej w miejscowości Długopole Dolne, wartość netto  
    1.198.150zł, wartość brutto 1.473,724 zł 
2/ budowa kanalizacji sanitarnej na ulicy Zamenhofa i Starym Osiedlu, wartość netto 2.497.780 zł,   
    wartość brutto 3.072.270 zł; 
3/ budowa kanalizacji na ul. 1-go Sierpnia,  wartość netto 600.088 zł, wartość brutto 738.084 zł; 
4/ rozdzielenie kanalizacji sanitarno - deszczowej dla Osiedla Szkolnego, wartość netto 600.000 zł,   
    wartość brutto 738.000 zł; 
5/ doposażenie oczyszczalni ścieków w Bystrzycy Kłodzkiej,   
6/ promocja; 
7/ asysta techniczna. 
Wartość dofinansowania to 85% dla poszczególnych zadań realizowanych przez spółkę. 
Burmistrz – poinformowała, że wykaz zadań i inwestycji realizowanych przez spółkę jest bardzo ważny, 
jest to nowy majątek firmy. Później od tego majątku jest płacony podatek do gminy oraz należy naliczyć 
amortyzację, która jest kosztem. Wg ustawy o rachunkowości amortyzacja może być liczona nawet do 
4,5% w skali roku. Z tego względu, aby tych kosztów nie było aż tak bardzo dużych  zeszliśmy z tej 
amortyzacji do 1%.  
Rada nie może zmieniać stawek. Ma tylko dwie możliwości - może uchwałą przyjąć stawki za wodę                  
i ścieki, bądź je odrzucić.    
Mieczysław Kamiński – mówi, że ponownie rada w tym roku została potraktowana z przymrużeniem 
oka. Burmistrz otrzymał wniosek o zatwierdzenie taryf  dnia 22.10.2014 r. a dziś jest 19.01.2015 r. – czyli 
minęło 3 miesiące. Taka informacja należała się radnym znacznie wcześniej. Ta taryfa za wodę i ścieki                 
w naszej gminie takim bokiem przechodzi i radni nie mają na to większego wpływu.  
Co do podwyżki to może i mieszkańcy nie odczują ale gmina odczuje. Ta dopłata wynosiła w roku 
ubiegłym 250 tys. zł, teraz na rok 2015 - 400 tys. zł. Dobrze byłoby gdyby ta informacja była wcześniej. 
Lepiej późno niż wcale. 
Burmistrz – mówi, że informowała radę, że nie będziemy mieli możliwości się tym tematem zajmować 
pod koniec roku 2014 bo to niemożliwe. Podatek, który płaci spółka do gminy - tj. 755 tys. zł. - jest o 
wiele wyższy niż kwota, jaką proponujemy w ramach dopłaty do wody i ścieków.  
Bronisław Kuczek – ZWiK – poinformował, że te zadania inwestycyjne wcześniej wymienione to 
jeszcze nie koniec. Realizujemy dokumentację na budowę kanalizacji sanitarnej i przebudowę 
wodociągu w Starej Bystrzycy z racji przebudowy ciągu drogi powiatowej na ul. Wojska Polskiego, ul. 
Międzyleśną, Plac Szpitalny, ul. Kolejowa.  
Mieczysław Kamiński – mówi, że koszty jakie ponosi gmina na wodę i kanalizację są znacznie większe 
niż korzyści jakie mamy ze spółki. My w budżecie mamy jeszcze inne środki na wodę i kanalizację i 
mamy np. kanalizacja deszczowa i sanitarna murów obronnych na ul. Międzyleśnej – 400 tys. zł i to 
zadanie będzie finansowane z budżetu gminy.  Ponadto jest także zadanie tj. przyłączenie osiedla 
nadleśnictwa w Starej Łomnicy – 455 tys. zł. Gdyby nie było w taryfie opłat opadowych to mielibyśmy 
zaoszczędzone 220 tys. zł.  
Jeśli powiat ma realizować remont drogi powiatowej od obwodnicy do Spalonej w tym roku a my mamy 
dopiero w budżecie przygotowanie dokumentacji pyta, czy te działania są skoordynowane i kiedy powiat 
rozpocznie prace? 
Burmistrz – odpowiedziała, że radny mówi nieprawdę, bo zadanie przez powiat realizowane będzie 
przez lata 2015, 2016 i 2017. Ta inwestycja jest robiona od strony Spalonej - stąd w naszym budżecie 
jest wykonanie dokumentacji na wymianę sieci aby później nie trzeba było psuć nowej nawierzchni. 
Mówi, że kolejne zadanie, które przewiduje się do uwzględnienia w budżecie w trakcie roku jest 
uporządkowanie sprawy sieci wodociągowej studni położonej na działce prywatnej na ulicy Kolejowej do 
której podłączeni są lokali przedsiębiorcy z ulicy Kolejowej. 
Mieczysław Kamiński – mówi, że radni mają prawo wiedzieć dokładnie o etapach prac remontowych bo 
rozmawiają na różne tematy z mieszkańcami. To jest poważna inwestycja. 
Dariusz Piotrowski – cieszy się, że radny Kamiński zadaje pytania w tej sprawie bo my nowi radni nie 
mamy wiedzy w tym temacie. Pyta, jaki przewiduje się koszt wymiany tej sieci wodociągowej przy tej 
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studni na ulicy Kolejowej. Prosi o informacje jakie podwyżki za wodę przewiduje się dla struktury 
przemysłowej? 
Burmistrz – odpowiedziała, że dokumentacja została wykonana już wcześniej i koszt tej inwestycji jest 
w granicach 700-800 tys. zł. netto wg dokumentacji. Być może, że po przetargu będzie to kwota nawet o 
30-40% mniejsza.  
Bronisław Kuczek – poinformował, koszt wody to 16gr/m3 netto dla gospodarstw domowych a dla 
pozostałych odbiorców 17 gr/m3 
Dariusz Piotrowski – mówi, że w środę lub w czwartek sejm uchwalił nowe prawo budowlane i nie 
będzie trzeba zgłaszać do wydziału budownictwa zadnia pn. oczyszczalna ścieków. Nawet jeśli w planie 
zagospodarowania przestrzennego ujmiemy, że nastąpi odprowadzenie ścieków do kanalizacji to 
inwestor nie będzie musiał na to patrzeć. Tam gdzie będą budowane domki jednorodzinne należy się 
zastanowić czy jest sens budowania kanalizacji bo być może wszyscy sobie wybudują przydomową 
oczyszczalnię ścieków. 
Burmistrz – mówi, że burmistrz wydaje decyzje przyłączenia się do sieci kanalizacyjnej, natomiast nie 
ma takiego prawa w momencie kiedy jest budowana sieć wodociągowa. Trzeba zwrócić mieszkańcom 
uwagę, gdzie w najbliższym czasie będzie budowana sieć kanalizacyjna i prosić aby nie budowali 
przydomowych oczyszczalni ścieków bo będą zmuszeni przyłączyć się do sieci. 
Mieczysław Kamiński – mówi, że w Polsce niektóre gminy wybudowały już kanalizację i wystawiły 
faktury za przyłącza do indywidualnych gospodarstw. Na skutek odwołań mieszkańców zwracają te 
środki do funduszy europejskich.  
Bronisław Kuczek – mówi, że są przepisy, które to regulują w tym ustawa o zbiorowym zaopatrzeniu w 
wodę…   
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada zapoznała się z informacją w sprawie taryf za wodę i ścieki. 
  

 
Ad. 4. Podjęcie uchwał w sprawach. 

1/ Artur Pokora - Przewodniczący Rady - przedstawił projekt uchwały tj. uchwała budżetowa Gminy 
Bystrzyca Kłodzka na rok 2015. Jednocześnie poinformował, że Rada Miejska w roku 2010 podjęła 
uchwałę w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej Gminy Bystrzyca Kłodzka.  W uchwale 
tej § 11 mówi, że podjęcie uchwały w sprawie budżetu winno zostać poprzedzone: 
1/ przedstawieniem projektu uchwały budżetowej,  
2/ przedstawieniem opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały budżetowej.  
    Burmistrz zobowiązany jest przedstawić Radzie stanowisko wobec zastrzeżeń i uwag  
    zawartych w opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej,  
3/ odczytaniem opinii komisji stałych przez ich przewodniczących lub wyznaczonych członków  
    komisji,  
4/ przedstawieniem stanowiska Burmistrza do wniosków zawartych w opiniach komisji stałych,  
    które może być negatywne lub przychylające się do wniosków w całości lub  poszczególnych  
    ich punktach,  
5/ dyskusją nad projektem budżetu,  
6/ przedstawieniem ewentualnych autopoprawek Burmistrza do projektu uchwały,  
7/ głosowaniem wniesionych propozycji autopoprawek Burmistrza do projektu uchwały; 
8/ głosowaniem uchwały.  
 
Ogłosił, że aby obowiązujące prawo lokalne było w pełni respektowane,  będziemy realizować po kolei 
punkty tego paragrafu. 
 
Przedstawienie projektu uchwały budżetowej,  
Burmistrz – poinformowała, że przedstawi wersję uchwały budżetowej po uwzględnieniu autopoprawek 
na ostatniej Komisji Budżetu i Finansów. Zmiany dotyczą paragrafu 3, gdzie został usunięty punkt 3, 
który następnie został ujęty w paragrafie 9. Ponadto paragraf 11 został rozbudowany na dwa paragrafy, 
więc uchwała budżetowa nie ma już paragrafów 13 ale 14. 
Artykuł 243 i 242 ustawy o finansach publicznych jest spełniony, co oznacza, że wszystkie wskaźniki 
przedstawione dla samorządu są zrealizowane. Dochody bieżące są wyższe aniżeli wydatki o ponad 3 
mln złotych. Nigdy kwota dochodów i wydatków nie jest kwotą stałą. Sytuacja jest bardzo dynamiczna. 
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Już dziś wiemy, że będzie przekazywana przez Rząd w ciągu roku promesa na usuwanie skutków klęsk 
żywiołowych – trudno nam dziś przewidzieć czy będzie to kwota 100 tys. zł czy 1 mln zł. Cieszymy się z 
tego powodu, że w trakcie roku będziemy zmieniać budżet i zwiększać dochody.  
Czasami zdarzają się takie okoliczności, kiedy sztucznie zawyżamy nasze dochody po to tylko aby 
zadanie znalazło się w budżecie a potem na koniec roku to wszystko zerujemy. Takim przykładem było 
wskazanie, że na sprzedaży mienia mamy o 800 tys. zł więcej. Było to zrobione tylko po to aby znalazł 
się zapis – zakup samochodu dla straży pożarnej w ramach projektu do Wilkanowa. Zawyżona sprzedaż 
z majątku spowodowała, że nasz wniosek o zakup samochodu został zaopiniowany pozytywnie. Na 
koniec roku dokonaliśmy zmniejszenia sprzedaży mienia o 800 tys. zł a w budżecie roku 2014 
wskazaliśmy te 800 tys. zł.   
Ma nadzieje, że będziemy składać kolejne wnioski o dofinansowania. Najwcześniejsze nabory odbędą 
się na koniec I półrocza 2015 r. Jest wiele niewiadomych, które zakładamy w budżecie na rok 2015.  Już 
dziś zakłada się, że będziemy rozpatrywać zwiększenie kapitału dla spółki Zakładu Wodociągów i 
Kanalizacji, co wiąże się także ze zmianą planu urządzeniowo rolnego z uwagi na liczne inwestycje 
realizowane przez spółkę. 
Prosi Radę aby przyjąć budżet w takim kształcie a nie innym. Jest szansa, że jeśli pojawią się 
możliwości pozyskania dodatkowych środków to tych zadań będzie jeszcze więcej. 
Na zakończenie poinformowała, że realizację budżetu za rok 2014 zakończono kwotą 61 mln zł a 
rozpoczynaliśmy rok budżetem na kwotę ok 52 mln zł. To pokazuje, jak budżet jest dynamiczny i jak 
wzrastają wydatki na realizację inwestycji w ciągu całego roku. 
Na komisjach wskazane były radnym jakie priorytety były przy tworzeniu budżetu na rok 2015. Na pewno 
jest wzrost 1% na wynagrodzenia, brany jest wskaźnik wysokości subwencji oświatowej czy 
wyrównawczej. Z pewnością wskazujemy na zadania, które są priorytetowe do wykonania, lub te, które 
są w trakcie realizacji lub te na które otrzymujemy środki z zewnątrz. Potrzeby naszych mieszkańców i 
naszej gminy są na ogromną skalę i na dzień dzisiejszy nie stać na to aby realizować więc niż to co 
założyliśmy. 
Poinformowała, że nie poddawała pod obrady wielkości podatków na rok 2015, co oznacza że stawki 
podatków z roku 2014 są takie same na rok 2015. Podatek rolny, który liczony jest od 1q za 3 kwartały 
ostatniego roku uległy zmniejszeniu, przez co dochody w naszym budżecie także uległy zmniejszeniu. 
Zapewniła, że jeśli dochody będą realizowane na poziomie roku 2014 nie będziemy posiłkowali się 
żadnym kredytem. Jeśli byłoby inaczej to na pewno nie zaciągniemy kredytu w I półroczu roku 2015. 
Póki co nic na to nie wskazuje. 
 
Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały budżetowej. 
Burmistrz zobowiązany jest przedstawić Radzie stanowisko wobec zastrzeżeń i uwag zawartych 
w opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej. 
 
Przewodniczący Rady – poinformował, że wszyscy radni otrzymali opinię Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w sprawie projektu uchwały budżetowej Gminy Bystrzyca Kłodzka na rok 2015. 
Poinformował, że Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej uchwałą nr III/308/2014 z dnia 11 
grudnia 2014 wydał pozytywna opinię o przedłożonym przez Burmistrza Bystrzycy Kłodzkiej projekcie 
uchwały budżetowej na 2015 rok.  
Burmistrz – poinformowała, że uchwała składu jest praktycznie bez uwag, za wyjątkiem zmiany ilości 
paragrafów w uchwale budżetowej, o której wspominała wcześniej.   
 
Odczytanie opinii komisji stałych przez ich przewodniczących lub wyznaczonych członków 
komisji. 
 
Janusz Gałan – poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu  w dniu 16 stycznia 2015 
roku dokonała szczegółowej analizy i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały budżetowej na rok 2015 
po autopoprawce wraz z załącznikami /10 za, przy 3 wstrzymującym się/.  
Agnieszka Jędrak - Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury i Sportu poinformowała, że Komisja na 
posiedzeniu w dniu 8 stycznia 2015 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały budżetowej Gminy 
Bystrzyca Kłodzka na rok 2015. /11 za, przy 2 wstrzymującym się/.  
Władysława Płoch – poinformowała, że Komisja na posiedzeniu w dniu 15 stycznia 2015 r. dokonała 
analizy projektu budżetu Gminy Bystrzyca Kłodzka na rok 2015 i wdała pozytywną opinię do części 
budżetu będącej zakresem Komisji Rolnictwa i Zagospodarowania Gminy /7 za jednogłośnie/.  
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Urszula Kular – poinformowała, że Komisja Rewizyjna na posiedzeniu  w dniu 9 stycznia 2015 r. 
dokonała szczegółowej analizy projektu budżetu na rok 2015 i zaopiniowała pozytywnie. /8 za, przy 1 
wstrzymującym się/.  
 
Przedstawienie stanowiska Burmistrza do wniosków zawartych w opiniach komisji stałych, które 
może być negatywne lub przychylające się do wniosków w całości lub  poszczególnych ich 
punktach 
 
Burmistrz – poinformowała, że prosiła już na komisji aby przyjąć budżet na rok 2015 w wersji 
przedstawionej. Dodała, że w trakcie roku będziemy nad nim pracować i realizować wnioski komisji 
wypracowane na posiedzeniach.  
 

Dyskusja nad projektem budżetu 

Mieczysław Kamiński – poinformował, że interesuje radnego pozycja częściowo już omówiona przez 
Panią Burmistrz, tj. wykonanie ze sprzedaży majątku. Przewidywane wykonanie na dzień 31.12.2014 r tj. 
1.890.825 zł a plan jest na 3.750.000 zł. – czyli wzrost o 180%.  
Sprzedaż gruntów rolnych – przewidywane wykonanie na 31.12.2014 tj. 700 tys. zł a plan na rok 2015 tj. 
2.655.000, czyli wzrost o 370%. Wiemy, że grunty rolne są w cenie. Ostatnio podawali średnią cenę 
hektara gruntu rolnego  w wysokości 32 tys. zł. Pyta, czy to jest ta taktyka aby zbilansować budżet?   
Burmistrz odpowiedziała, że po części taktyka. Mówi, że na tej sali były ogromne awantury, kiedy gmina 
ogłosiła przetarg na sprzedaż gruntów rolnych, których właścicielem jest oczywiście gmina w 
miejscowości Marcinków. Po pierwsze padały zarzuty dlaczego nie sprzedajemy to naszym rolnikom, po 
drugie wyceniona kwota 17 tys. zł za 1 ha dla radnego Mieczysława Kamińskiego była straszną kwotą 
nie do przyjęcia. Proszono, aby rolnicy z Marcinkowa mogli mieć ograniczone przetargi aby mogli 
wykupić te grunty. 
Mówi, że zgodzi się z taką ceną ha gruntu w wysokości 32 tys. zł ale pod Wrocławiem, zaś grunty, które 
będą mogły być przekwalifikowane na budowlane będą kosztowały po 100 tys. zł/ha. Przypomniała, że 
udało się pewnego roku Gminie Bystrzyca Kłodzka sprzedać grunt o wielkości 90 arów za kwotę 3 mln 
zł, gdzie za m2 wzięliśmy wówczas 319 zł.     
W chwili obecnej większość przetargów co do których nie ma  woli zakupów przez naszych rolników 
będą ogłaszane jako nieograniczone. Mamy dużo osób na terenie kraju, które zgłaszają się z chęcią 
zakupu gruntu na terenie naszej gminy. 
Mieczysław Kamiński – mówi, że Polskie Stronnictwo Ludowe zgłosiło wniosek w sejmie w sprawie 
sprzedaży gruntów rolnych, żeby ograniczać sprzedaż ziemi cudzoziemcom i monopolistą sprzedaży 
może być agencja. Prosi o informacje dotyczące budowy drogi w miejscowości Piotrowice oraz prosi o 
wyjaśnienie zapisu zakup gruntów Lasówce pod drogę i Unii Lubelskiej oraz budowy świetlicy w 
Szklarce.  
Burmistrz – prosi, aby radny wziął budżet roku 2013 i zobaczył jaki mieliśmy budżet na drogi na 
początku roku a jak budżet został zrealizowany na koniec roku i z jakim wynikiem. To samo dotyczy roku 
2014 i to samo dotyczyć będzie roku 2015.  
Okazuje się, że jako Burmistrz musi sukcesywnie realizować sprostowania wielu nieścisłości z lat 
poprzednich. Droga w Piotrowicach w rzeczywistości prowadzi po gruntach prywatnych a ta która 
widnieje na mapie w rzeczywistości nie ma. Ci państwo, którzy są właścicielami tych gruntów oddali nam 
za darmo grunty z prośbą aby wyremontować drogę, gdyż coraz więcej ludzi rozpoczyna budowę na 
terenie wsi. Chodzi o odwodnienie i nawiezienie kamienia oraz utwardzenie. 
Jeśli chodzi o ulicę Unii lubelskiej wraz z Powiatem wykonaliśmy dokumentację  na tzw. obwodnicę do 
Mondi oraz po to, aby uchronić Uzdrowisko Długopole Zdrój od samochodów ciężarowych. Projekt, który 
posiadamy powoduje, że droga będzie przebiegać przez grunty prywatne 3 osób. Jesteśmy w chwili 
obecnej po podpisanych porozumieniach i negocjacjach z tymi osobami i zobowiązaliśmy się, że 
będziemy zabezpieczać środki na wykupienie tych gruntów. Kwota w budżecie w wysokości 230 tys. zł 
to jest również i na wykupienie świetlicy w Szklarce jak i gruntów w Lasówce.  
Na koniec roku 2010 został przyjęty wniosek, że gmina zakupi nieruchomość w Szklarce na potrzeby 
świetlicy – stąd realizacja wniosku w roku 2015. 
Jeśli chodzi o miejscowość Lasówka jest szansa, aby przy współpracy z Orlickie Zachorzi wybudować 
most. Po stronie polskiej grunt należy do osoby prywatnej. Poczynione wcześniejsze negocjacje z 
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właścicielem zakończyły się niefortunnie. Potem przyjęliśmy studium zagospodarowania gdzie jest 
zaproponowana na tym gruncie prywatnym droga i tym samym wykupienie fragmentu gruntu, na co 
właściciele wyrażają teraz zgodę po wycenie gruntu przez rzeczoznawcę.  
Dariusz Piotrowski – pyta, jak wygląda sprawa opracowania ofert dla podstrefy w Bystrzycy Kłodzkiej. 
Prosi o szersze informacje. 
Burmistrz – mówi, że jeśli jest gotowa oferta promocyjna to zostanie przekazana do Strefy 
Ekonomicznej gdyż do niej najczęściej przyjeżdżają inwestorzy i pytają o oferty. Została przygotowana 
oferta, która zawiera opis korzyści z zainwestowania w podstrefie Bystrzyca Kłodzka. Oferta zostanie 
przetłumaczona na język czeski, angielski i być może niemiecki. Dodała, że Czesi są zainteresowani, 
aby przenosić swoje przedsiębiorstwa do Polski.  
Dariusz Piotrowski – mówi, że w budżecie jest zapis przebudowa stadionu w Bystrzycy Kłodzkiej - 
wymiana płyty kwota 300 tys. zł. Z obserwacji i doświadczenia wie, że płyta na stadionie w Poznaniu 
kosztowała około 100 tys. zł. Jest zdania, że kwota w budżecie jest ujęta nad wyrost. Prosi o zabranie 
100 tys. zł. 
Kolejna pozycja w budżecie to zakup i montaż stolarki okiennej i drzwiowej ul. Międzyleśna 9 – 
Bystrzyckie Stowarzyszenie Niepełnosprawnych. Mówi, że jest po rozmowie z Panią Bielak i wie, że 
niepełnosprawni nie mogą się doczekać aby można było korzystać z tego klubu. Radny zgłosił wniosek 
aby przyznać kwotę 15 tys. zł na zakup i montaż tej stolarki okiennej.  
Składa wniosek o przyznanie kwoty 20 tys. zł na zakup urządzeń na Skate Parku.  
Burmistrz – poinformowała, że w budżecie jest odrębna kwota 500 tys. zł z przeznaczeniem na trybuny 
i 300 tys. zł na murawę. Z uwagi na to, że będziemy to zadanie realizować systemem gospodarczym 
będą oszczędności na zadaniu od 100 tys. zł do 150 tys. zł.  
Co do zakupu urządzeń do skate parku proponuje aby środki przeznaczone do dyspozycji dla zarządu 
osiedla na terenie miasta  zostały przeznaczone pod zakup urządzeń do skate parku.  
Kwota zawarta w budżecie dla osób niepełnosprawnych jest zgodna z wnioskiem Stowarzyszenia – 15 
tys. zł. Zapewnia aby być spokojnym i nie martwić się remontem i wymianą stolarki, gdyż zadanie będzie 
zrealizowane.  
Gmina sukcesywnie zamierza dokupować urządzenia do skate parku ale póki co wstrzymaliśmy się z ich 
zakupem gdyż jest szansa uzyskania na to zadanie dofinansowania.  
Mieczysław Kamiński –  mówi, że z liczb przedstawionych w budżecie wynika, że my wciąż dopłacamy 
do gospodarki odpadami. Oprócz tego mamy w budżecie dopłaty w spółkach prawa handlowego - 
dopłata na pokrycie części wkładu własnego inwestycji w ramach projektu rekultywacja dolnośląskich 
składowisk odpadów komunalnych. Pyta, czy w roku 2015 ceny za śmieci pozostaną bez zmian?  
Burmistrz – do tej pory się nie bilansowało i nadal nie bilansuje. Na dzień dzisiejszy pewne jest, że 
będziemy przeprowadzać kontrole, czy w zadeklarowanych gospodarstwach domowych są 
kompostowniki, gdyż są przypuszczenia, że niektórzy ich nie posiadają, np. Osiedle Szkolne, Stare 
Miasto – tzw. zwarta zabudowa. Nie przewiduje się zmiany wysokości opłat za śmieci ale przewiduje się 
zmiany w regulaminie, które spowodują, że część ludzi będzie musiało zmienić swoje deklaracje.   Przy 
okazji kontroli zostaną spisane też psy, szamba i inne rzeczy.  
To my jako gmina jesteśmy udziałowcem w spółce i to my zobowiązaliśmy się do tego, że udział własny 
gminy zostanie pokryty.  
Dariusz Krzemiński – złożył wniosek o zamknięcie dyskusji i ogłoszenie przerwy.   

  Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 11 głosami za, przy 3 przeciwnych i 1 
wstrzymującym się wniosek przyjęła. 
Przewodniczący Rady ogłosił 15 minut przerwy. 
 
Przedstawienie ewentualnych autopoprawek Burmistrza do projektu uchwały;  
 
Burmistrz – mówi, że autopoprawki dotyczyły zmiany numeracji paragrafu w części opisowej  oraz z 
paragrafu 3 został punkt 3 zabrany do paragrafu 9. 
 
Głosowanie wniesionych propozycji autopoprawek Burmistrza do projektu uchwały; 
 
Zostały przegłosowane na posiedzeniu Komisji. 
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Głosowanie uchwały budżetowej gminy na rok 2015. 
 
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania za przyjęciem uchwały budżetowej 
Gminy Bystrzyca Kłodzka na rok 2015 w wersji  przedstawionej przez Burmistrza.  
Rada w obecności 15 radnych, 14 głosami za, przy 1 wstrzymującym się  podjęła:  
 

 
Uchwałę Nr IV/58/15 

w sprawie budżetu gminy Bystrzyca Kłodzka na rok 2015   
 

2/  Przewodniczący Rady – przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej na lata 2015- 2022. 

Burmistrz – poinformowała, że w związku z tym, że autopoprawki nie spowodowały żadnych zmian, 

Wieloletnia Prognoza w wersji jaką radni otrzymali jest nadal aktualna. Jest ona nieodłączną częścią 

budżetu i musi współgrać z budżetem. Wskazuje, jak do roku 2022 kształtować się będą dochody  i 

wydatki, jaka jest spłata kredytów itd.  

Przewodniczący Rady – poinformował, że wszyscy radni otrzymali opinię Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bystrzyca Kłodzka na rok 2015. 
Poinformował, że Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej uchwałą nr III/309/2014 z dnia 11 
grudnia 2014 wydał pozytywna opinię o przedłożonym przez Burmistrza Bystrzycy Kłodzkiej projekcie.  

Janusz Gałan – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów - poinformował, że Komisja na 

posiedzeniu  w dniu 16 stycznia 2015 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej                  

w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2015-2022 wraz z autopoprawką mówiącą 

o tym, że dopisuje się zapis: Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowie Bystrzycy Kłodzkiej. 
 
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, podjęła:  
 

Uchwałę Nr IV/59/15 
w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2015-2022 

  

3/  Przewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie planów pracy komisji stałych 

na rok 2015. 

Janusz Gałan – poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu  w dniu 16 stycznia 2015 
roku przyjęła plan pracy komisji na rok 2015 /13 za, jednogłośnie/.  
Agnieszka Jędrak - Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury i Sportu poinformowała, że Komisja na 
posiedzeniu w dniu 8 stycznia 2015 r. przyjęła plan pracy komisji na rok 2015 /12 za, przy 1 
wstrzymującym się/.  
Władysława Płoch – poinformowała, że Komisja na posiedzeniu w dniu 15 stycznia 2015 r. 
zaopiniowała pozytywnie plan pracy komisji na rok 2015 /7 za jednogłośnie/.  
Urszula Kular – poinformowała, że Komisja Rewizyjna na posiedzeniu  w dniu 9 stycznia 2015 r. 
przyjęła plan kontroli Komisji Rewizyjnej na rok 2015 z uwzględnieniem w miesiącu lipcu kontroli                     
w Zakładzie Usług Komunalnych. /9 za, jednogłośnie/.  
Mieczysław Kamiński – mówi, że analizując plany pracy komisji to jest atrapa z roku 2014. Plany pracy 
komisji nie świadczą o twórczej pracy ani o wizji. Zgłosił wnioski aby w planie kontroli Komisji Rewizyjnej 
uwzględnić kontrolę Muzeum Filumenistycznego oraz Zakładu Wodociągów i Kanalizacji.   
Burmistrz – mówi, że ważnym jest aby przy kontroli ZWIK-u obecna była Pani Prezes Zakładu. Obecnie 
przebywa na urlopie macierzyńskim ale jeszcze w tym roku powróci do pracy. Prosi aby kontrola odbyła 
się po powrocie Pani Prezes w miesiącu np. listopadzie albo grudniu. Proponuje aby wykreślić kontrolę 
Miejsko Gminnego Ośrodka Kultury czy Ośrodka Pomocy Społecznej, Centrum Integracji Społecznej 
gdyż te zakłady są notorycznie i nagminnie kontrolowane.  
Zwraca się do radnego Mieczysława Kamińskiego aby powstrzymał się z nieprawdziwą oceną pracy 
komisji stałych, w których sam uczestniczy i nie podejmuje jak dotąd żadnych inicjatyw. Nieprawdą jest, 
że nie ma żadnych wizji i strategii. Wręcz przeciwnie, one są tylko skąd na nie brać fundusze – to jest 
pytanie. 
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Podkreśliła, że nic nie stoi na przeszkodzie aby komisje w ciągu roku zajmowały się dodatkowymi 
tematami, gdyż pracę komisji można zawsze dostosować do potrzeb w danej chwili.  
Mieczysław Kamiński – mówi, że na Komisji Rewizyjnej Burmistrz nie powinien zabierać w ogóle głosu, 
to radni określają plan kontroli ponieważ rada kontroluje Burmistrza.  
Burmistrz – mówi, że jest organem wykonawczym i nie zgadza się ze zdaniem radnego bo Rada nie 
zrobi nic bez Burmistrza a Burmistrz bez Rady.  
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad wnioskami radnego: 
1/ aby kontrola ZWIK odbyła się w miesiącu listopad 2015. 
    Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za wniosek przyjęła. 
2/ aby kontrola Muzeum Filumenistycznego odbyła się w miesiącu czerwcu 2015. 
    Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 6 głosami za, przy 9 przeciwnych wniosek  
    odrzuciła. 
 
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie podjęła:  
 

Uchwałę Nr IV/60/15 
w sprawie planów pracy komisji stałych na rok 2015 

  
4/ Przewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie składów osobowych komisji 

stałych, tj. złożenie rezygnacji radnej Danuty Koniuszek z pracy  w Komisji Rolnictwa                                       

i Zagospodarowania Gminy. 

 
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                    
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie  podjęła:  
 

Uchwałę Nr IV/61/15 
w sprawie składów osobowych komisji stałych 

 

5/ Przewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie składów osobowych  
    komisji stałych, tj. złożenie deklaracji pracy radnej Danuty Koniuszek w Komisji Budżetu i Finansów. 
 

  Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
  Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie  podjęła:  
 

Uchwałę Nr IV/62/15 
w sprawie składów osobowych komisji stałych 

 

6/ Przewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie składów osobowych komisji  

   stałych, tj. złożenie rezygnacji radnej Emilii Idzi z pracy w Komisji Rolnictwa i Zagospodarowania Gminy. 

 

 Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
 Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie  podjęła:  
 

Uchwałę Nr IV/63/15 
w sprawie składów osobowych komisji stałych 

 

7/ Przewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie składów osobowych komisji  
    stałych, tj. złożenie deklaracji pracy radnej Emilii Idzi w Komisji Rewizyjnej. 
 

  Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
  Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie  podjęła:  

 
Uchwałę Nr IV/64/15 

w sprawie składów osobowych komisji stałych 
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Ad. 4.  Zatwierdzenie protokołu z ostatniej sesji rady.  
 
Przewodniczący Rady zaproponował przyjęcie protokołu z III sesji Rady odbytej w dniu 30 grudnia br.    
Dariusz Piotrowski – mówi, że w wypowiedzi Burmistrza a w protokole jest zapis, że nasze wszystkie 
drogi w mieście nie są gminne.  
Burmistrz – odpowiedziała, że oficjalnie tak jest. W pierwszej kolejności powinna nastąpić powiatyzacja 
ich a później przekazanie ich do gminy. Na dzień dzisiejszych większość ulic w mieście jest wymieniona 
jako powiatowe.  
Dariusz Piotrowski – pyta jak to się ma do dróg wymienionych w katastrze? 
Burmistrz – mówi, że jest jednak część dróg, które faktycznie są skomunalizowane i są wydane 
decyzje, natomiast na zdecydowaną większość nie mamy jeszcze decyzji. 
 
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie przyjęła protokół z III  
sesji Rady Miejskiej z dnia 30 grudnia 2014 r. z poprawką. 
 
Ad. 5. Informacje Burmistrza.   

Burmistrz poinformowała, że: 
1/ braliśmy udział w Jubileuszu 50-lecia PTTK-u w Międzygórzu. 
2/ wizyta w Ministerstwie Sprawiedliwości gdyż od 1 lipca br. wchodzą w życie nowe przepisy i jest 
zamiar aby nasza Prokuratura Rejonowa w Bystrzycy Kłodzkiej była zlikwidowana i wchłonięta przez 
prokuraturę w Kłodzku. Do 60 samorządowców płynęły takie wnioski i dotyczy to Prokuratur Rejonowych 
i Okręgowych.  Na spotkaniu w Ministerstwie pojawiło się tylko 4 samorządowców. Współpraca 
pomiędzy prokuraturą i samorządem jest na tyle dobra, że znamy wszystkie argumenty przemawiające 
za tym aby ta Prokuratura w naszym mieście pozostała. Nie wiadomo jakie będą decyzje ale z naszej 
strony argumenty były dość mocne łącznie. W spotkaniu uczestniczył Prokurator Generalny i Pani 
Minister Monika Zbrojewska, Dyrektor ds. Politycznych.  
Rada Miejska wnioskuje o utrzymanie Prokuratury Rejonowej w Bystrzycy Kłodzkiej i upoważnia 
Burmistrza Bystrzycy Kłodzkiej aby podjął działania w kierunku utworzenia filii wydziału karnego Sądu 
Rejonowego w Kłodzku.   
Mieczysław Kamiński – mówi, ze jest to jak najbardziej zasadny wniosek choć mamy uwagi do 
działania prokuratury ale jest to instytucja, która służy naszym mieszkańcom. To wielki plus, że Pani 
Burmistrz był a w Warszawie i argumentowała zatrzymanie tej placówki na naszym terenie. 
Burmistrz – poinformowała, że do dnia 13 stycznia 2015 r. mieliśmy czas aby wyrazić swoją opinię w 
temacie likwidacji placówki i dużą rolę odegrały tu samorządy Lądka Zdroju, Międzylesia i Stronia 
Śląskiego, które podpisały nasz protest i negatywne stanowisko w przedmiocie likwidacji prokuratury. 
Dariusz Piotrowski – prosi o informacje dotyczące „pozyskanych mieszkań”. 
Burmistrz odpowiedziała, że jest to związana z ruchu ludności. Najczęściej jest tak, że ludzie umierają 
bądź opuszczają lokale. 
Dariusz Krzemiński – pyta, czy kiedyś nie spadnie na nasze barki utrzymanie tej prokuratury. 
Burmistrz – w dokumencie, który otrzymaliśmy od Ministerstwa był zapis mówiący o tym, że spowoduje 
to koszty 12 tys. zł w skali roku. Jeśli tak kwota 12 tys. zł ma być tak wielkim obciążeniem dla budżetu 
państwa to samorząd gminny w skali roku wyłuska aby wspomóc prokuraturę.  Padło także pytanie, czy 
partycypacja w kosztach remontu wchodziłoby ze strony gminy w grę, na co Pani Burmistrz 
odpowiedziała, że tak w przypadku, kiedy będą odpowiednie porozumienia podpisane bo na pewno nie 
zrobimy nic co jest niezgodne z prawem.  
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek w sprawie utrzymania Prokuratury Rejonowej             
w Bystrzyc Kłodzkiej. 
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie wniosek przyjęła. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek w dotyczący  upoważnienia Pani Burmistrz do 
podjęcia działań w sprawie utworzenia w Bystrzyc Kłodzkiej filii wydziału karnego Sądu Rejonowego w 
Kłodzku. 
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie wniosek przyjęła. 
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Burmistrz poinformowała, że odbyło się także spotkanie z Wice Dyrektorem Generalnych Lasów 
Państwowych i rozmowy dotyczyły połączenia Międzygórza z Czarną Górą. Pan Dyrektor przez wiele lat 
pracował w Nadleśnictwie Międzylesie i zasugerował, że najszybciej będzie mowa o drodze  łączącej 
Międzygórze z Czarną Górą. Będzie potrzeba odbycia licznych spotkań między innymi z Dyrekcją 
Regionalną i w miesiącu lutym będzie czas aby się tą sprawą zająć. 
Rozmowy dotyczyły także tematu drogi S8 Wrocław – Kłodzko – Boboszów i jest propozycja Pani 
Wiceminister Infrastruktury aby remont tej drogi S8 wykonać tak jak ona przebiega w pasie drogi. 
Planuje się poza miejscowościami zabudowanymi wykonać dodatkowe pasy ruchu w obu kierunkach a 
później w niektórych miejscowościach na trasie wybudować obwodnice. Jeśli można wykonać te prace 
szybko i intensywnie to należy iść w tym kierunku. 
 
Ad. 6.  Zapytania radnych. 
Dariusz Piotrowski – pyta czy jest już data kiedy zakończy się inwestycja na ulicy Zamenhofa (chodzi o 
wiadukt)? 
Burmistrz – odpowiedziała, że z otrzymanego pisma od Starosty wynika, że prace będą wykonywane w 
latach 2015 – 2016. Czyli jeśli my teraz wykupimy grunty jest szansa, że w tym roku rozpoczną się już 
jakieś prace począwszy od wiaduktu. W ubiegłym roku Pan Marszałek Województwa Dolnośląskiego 
obiecał, że wyasygnuje pomoc dla samorządów aby rozpocząć prace. 85% środków będzie pokryte z 
RPO a 15% do podziału między dwa samorządy – czyli samorząd powiatu i samorząd gminy. Koszt 
inwestycji to ok. 7 mln zł. Inwestycję będzie przeprowadzał Zarząd Dróg Powiatowych. Musimy więc 
znaleźć 7,5% środków w naszym budżecie. 
Dariusz Piotrowski – pyta, czy most sudecki będzie także remontowany w ramach remontu drogi? 
Burmistrz – odpowiedziała, że nie ma w tym temacie wiedzy.   
  

  Ad. 7.  Informacje Przewodniczącego Rady. 
  Przewodniczący Rady poinformował, że do Biura Rady wpłynęło pismo od Pani Poseł Moniki 
Wielichowskiej w sprawie drogi ekspresowej S8.   

    
  Ad. 8.  Sprawy różne i wolne wnioski. 
Marian Adamów – mówi, że jest ustalony termin wyboru sołtysa w Wilkanowie na dzień 4 luty. Znaczna 
część mieszkańców i radny nie zgadzają się z tym terminem.  
Burmistrz – odpowiedziała, że co innego jest usłyszeć „nie zgadzamy się z tym terminem” a co innego 
zapytać „czy jest możliwość zmiany terminu”. 
Marian Adamów – mówi, że dużo młodych ludzi pracuje w dniach powszednich i nie może brać udziału. 
Radny skarży się na złe traktowanie przez sołtysa wsi. 
Burmistrz – odpowiedziała, że jeśli będzie zmiana terminu należy liczyć się z tym, że ani Burmistrz, ani 
Vice Burmistrz ani Pan Sekretarz nie będzie brał udziału w wyborach.   Nie ma obowiązku aby Burmistrz 
uczestniczył w zebraniu gdyż jest wyznaczony opiekun z gminy do przeprowadzenia wyborów. 
Agnieszka Jędrak – mówi, że taka sama sytuacja jest w Gorzanowie i pyta czy możliwy jest termin w 
niedzielę. 

  Mieczysław Kamiński – zwraca się z prośbą o zakup kalendarzy dla radnych na rok 2015.  
  Burmistrz – odpowiedziała, że ma kilka egzemplarzy kalendarzy na rok 2015 i przekaże je chętnym    
  radnym. 
   
Ad. 9.  Zamknięcie obrad.    
Wobec wyczerpania porządku obrad – Przewodniczący podziękował sekretarzowi sesji za pełnienie 
obowiązku oraz radnym za czynny udział i zamknął obrady czwartej sesji Rady Miejskiej VII kadencji w 
Bystrzycy Kłodzkiej o godz. 11.15.  
 

 
 

 


